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INFORMAČNÍ   LIST   O B C E   Ř Í M O V 
 

U S N E S E N Í 
z 42. zasedání zastupitelstva obce Římov dne 17. 3. 2010  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
• informace ke Kupní smlouvě s TJ Sokol Římov, na koupi  pozemku p.č. (EN) 40; 
• informace ke zhotovení propagačních materiálů – brožury Římovská pašijová cesta. Na tuto 

byla Jihočeským krajem navržena finanční podpora ve výši 20 tis. Kč; 
• zahájení jednání správce obecního vodovodního řadu firmou VaK Jč, s majiteli pozemků 

o vyjádření souhlasu s uložením vodovodního řadu pro Hamr a Dolní Stropnici; 
• informace k ÚP Římov. Starostou obce vyvolána schůzka za účelem odstranění závad a neza-

řazení požadavků obce do ÚP. Pokyn pořizovatele pro úpravu návrhu ÚP Římov, schválený 
ZO, předložil Ing. M. Slinták. Požadujeme, aby byl tento pokyn respektován. Návrh ÚP bude 
předložen k diskusi dotčeným orgánům. Po obdržení připomínek a jejich případného zapra-
cování bude ÚP předložen k závěrečné diskusi veřejnosti; 

• zabezpečení voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Volby v obci Římov proběhnou 
dle ověřených zvyklostí, t.j. jeden volební okrsek - zasedací sál obecního úřadu. Volební 
komise sedmičlenná + zapisovatelka. Dodání volebních lístků voličům zabezpečí členové ZO 
a volební komise; 

• zprávu o stavu veřejného pořádku v územním obvodě teritoriu služebního obvodu Obvod-
ního oddělení policie Boršov nad Vltavou za r. 2009; 

• informace k akcím opravy a údržby majetku obce. Bylo vyhověno žádosti o dotace pro obec 
Římov, akce – Výměna oken a oprava fasády ZŠ Římov. Celkové náklady budou činit 1 770 
tis. Kč. Firma STAVOINFO, Stavební poradna s.r.o. České Budějovice zabezpečila výběrové 
řízení. Za obec v komisi pro výběr zhotovitele díla: starosta V. Koupal, místostarosta Ing. F. 
Babka a předseda stavební komise Ing. M. Slinták. S vybraným zhotovitelem Stavební prodej 
J+K a.s., Ječná 29, Praha 2 – odštěpný závod Velešín, Nová 621, byla uzavřena smlouva o 
dílo. O dalších žádostech o finanční granty nebylo zatím rozhodováno (Výstavba dětského 
hřiště, oprava komunikace Školní ulice, oprava cesty na Padělky); 

• nutné provedení oprav nátěrů oken a vchodových dveří Obecního úřadu a Pensionu pro 
seniory, oprava šachet v chodníku kolem restaurace Malše, opravy výtluků komunikací a cest 
po letošním zimním období, oprava mostu do Dolní Stropnice přes Malši; 

• smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu pro E.ON Distribuce, a.s., F.A. 
Gerstnera 2151/6, České Budějovice, k pozemku parc. č. 1661/1 k.ú. Branišovice, obec Římov 
– Kabel NN (v chatové oblasti Peškovec); 

• výzvu oprávněnému od exekutorského úřadu k označení majetku povinného: p. G. N. Této 
výzvě nelze vyhovět; 

• hlášení o produkci a nakládání s odpady v obci Římov za rok 2009; 
• pověření Ing. M. Slintáka starostou obce k provedení aktualizace územně analytických 

podkladů pro Magistrát města Č.B. – odbor územního plánování. 

Zastupitelstvo obce souhlasí:  
• s celoročním hospodařením obce a závěrečným účtem obce za rok 2009 včetně zprávy o vý-

sledku přezkoumání hospodaření obce a to s výhradami. Zjištěné závady, které nemají závaž-
nost nedostatků, byly již OÚ odstraněny. Nezapsané pozemky v majetku obce Římov, které 
se nacházejí v k.ú. Sedlo u Komařic, budou doplněny do 28.2.2011. Závěrečný účet včetně 
zprávy o výsledku hospodaření obce byl řádně zveřejněn; 

• se zastavením návrhu na nařízení exekuce proti povinnému: p. G. N., a to z důvodu, že nelze 
označit majetek; 

• s opětným podáním žádosti o dotaci na opravu hasičské zbrojnice v Dolní Stropnici; 
• se zahájením řízení o rekonstrukci kotelny MŠ Římov; 
• s přednesenou žádostí na odprodej hasičského stříkacího auta CAS 706 RT z majetku obce. 
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U S N E S E N Í 
z 43. zasedání zastupitelstva obce Římov dne 14. 4. 2010  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
• jednání k ÚP Římov, které se uskuteční dne 15.4. v budově Magistrátu města Č. Budějovice. 

Toto projednání se týká především dotčených orgánů a sousedních obcí; 
• termín konání první schůzky volební komise 6. 5. 2010; 
• poděkování a kladné hodnocení účastníků při setkání seniorů konaného dne 10. 4.; 
• vyrozumění o přidělení finanční dotace na akci „Výměna oken a oprava fasády ZŠ“, 

z Programu rozvoje venkova ze Státního zemědělského intervenčního fondu (SZIF), 
prostřednictvím MAS Pomalší o.p.s., ve výši 1 330 tis Kč. Celkové výdaje na akci činí 1 760 
tis. Kč. Přiznaná finanční částka bude převedena na účet obce až po ukončení celé akce; 

• seznam vlastníků pozemků, kteří se nevyjádřili k uvažované výstavbě vodovodu Dolní 
Stropnice. Tito vlastníci budou ještě osloveni dopisem starosty obce; 

• předloženou informaci – písemnou zprávu zaslanou elektronicky p. M.M., ve věci převodu 
pozemku pod chodníkem ve Školní ulici. Další navrhovanou směnu nelze akceptovat. ZO 
nemá oprávnění řešit pozemky, které nevlastní; 

• zabezpečení jarní poutě v obvyklém pořádku. Prosba k veřejnosti: Nenechat popisovat 
chodníky sprejem a neomyvatelnými barvami vietnamské prodejce; 

• informace z jednání valné hromady SMO regionu Pomalší ve věci řešení odchytu 
zatoulaných psů. Odsouhlaseno vybudování záchytných kotců na pozemku firmy Animal 
Rescue (mezi obcemi Nová Ves a Staré Hodějovice). Náklady cca 50 tis. Kč budou 
rozpočítány mezi jednotlivé obce. Další služby např. odchytu psů si každá obec může uzavřít 
smluvně s výše uvedenou firmou; 

• informaci k platbě za rekonstrukci veřejného osvětlení v Hamru; 
• informaci Ing. M. Slintáka k vybudování rekreačního koutku v osadě Branišovice brigád-

nickou formou. Zařízení uhrazeno obcí; 
• oznámení vykonání státního dozoru a kontrolní prohlídky stavby RD č. 105 a 106 v Římově. 

Obec zastoupí předseda stavební komise Ing. M. Slinták. 

Zastupitelstvo obce souhlasí:  
• se zhotovitelem díla oprava cesty Na Padělky a oprava nejnutnějších výtluků v obci: firmou 

Dopravní stavby HP Bohemia, Boršov nad Vlatavou; 
• s ohledem na chybějící finanční prostředky na provedení akce „Výměna oken a oprava fasády 

ZŠ“, se zažádáním překlenovacího úvěru některého z bankovních domů; 
• s předloženou nabídkou firmy VAK Jč - Obchodně technická nabídka – projektová 

dokumentace, inženýrská činnost Římov – vodovod Dolní Stropnice Celkem tyto náklady 
činí cca 120 tis. Kč; 

• s předloženou navrženou rozpočtovou změnou č. 1; 
• s uzavřením směnné smlouvy k pozemkům 2175/1, o výměře 349 m2, (hráz rybníka) 

v majetku obce Římov a nově zaměřeného pozemku 1628/3 o výměře 279 m2 (cesta na 
lesním pozemku, v majetku p. J. P., vše k.ú. Dolní Stropnice, obec Římov. Náklady spojené 
s výměnou budou hrazeny oběma stranami poměrným dílem; 

• předběžně s předloženou žádostí p. I. L. na odkoupení části pozemku 1545/1 k.ú. Dolní 
Stropnice, obec Římov a to za dodržení podmínek prodeje a zhotovení GP; 

• s přijmutím daru – části pozemku pč.(PK) 51/1 pod chodníkem ve Školní ulici z vlastnictví 
p. A. M. Pozemek bude blíže specifikován v darovací smlouvě a v geometrickém plánu; 

• nemá námitek k uvažované výstavbě rodinného domku s garáží na ppč. 1864/8 a 18/2 k.ú. 
Branišovice, obec Římov, dle předložené dokumentace zpracované Ing. P. P., zak. č. 31/08, 
ze dne 10/2008; 

• s uzavřením smlouvy s fy Animal Rescue, Vl. Kössl o poskytování vybraných veterinárních 
asanačních činností 300,- Kč/měsíc včetně 24 hodinové pohotovosti. Náklady za objednaný 
výjezd k odchytu se hradí zvlášť a to za hodiny a kilometry. Denní pobyt psa v kotcích, 
ošetření, očkování a další úkony jdou na vrub majitele psa; 

• s nákupem sadbových stromků a jejich výsadbou v obecních lesích v Dolní Stropnici. 
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ROZHOVORY  SE  STAROSTOU 
Pane starosto na setkání seniorů jsem obdržela pro Vás několik otázek týkající se dopravy. 

Zvláště pak odstavování a zastavování vozidel a tím stížené průjezdnosti i průchodnosti. Tyto 
dotazy se např. týkají průjezdnosti v Betlémě starou cestou, kolem Pekařství Martínek, nedodržo-
vání rychlosti v Horním Římově apod. Lze toto řešit dopravními značkami - zákazem stání, 
zastavení apod.? 

Děkuji za otázku. Toto téma je často diskutováno a bude i nadále. Jak omezit dopravu, 
průjezdnost přes Římov, není jen záležitost obce. Tento problém, průjezdnosti obcemi, je 
celonárodní. To, že se zbavíme dobrovolně osobních aut, asi nehrozí. Dnes je světlou výjimkou 
rodina, která nevlastní nějaký dopravní prostředek, osobní auto. Spíše naopak v rodinách je i více aut. 
Mohu jen konstatovat, že tyto auta parkujeme na veřejných prostranstvích a komunikacích. I já tak 
činím, že občas parkuji z boku domu, nebo za domem. Z pohledu řidiče nic zvláštního, nic 
neobvyklého. Z pohledu chodce budu též patřit mezi kritiky této celkové situace. Rovněž se mi jeví 
nedostatek dopravních značek, příkazů a zákazů. Vše je ale trochu jinak. Jsem přesvědčen, že vše 
začíná u ohleduplnosti řidiče. Beru za politování hodné, když si někdo svého miláčka zaparkuje na 
chodníku a to bez ohledu zda chodec projde či ne. Je takovým řidičům jedno zda projede maminka 
s kočárkem, nebo babička s nákupní taškou či kárkou. Nemluvě o zimním období. Tito řidiči nebudou 
respektovat ani nějaké dopravní značky. Proto začínejme každý u sebe. Nečekejme, že zastupitel, nebo 
starosta dá všechno do pořádku. Určitě má větší účinnost otázka na takové řidiče, kteří mi brání 
v průchodnosti, nebo zvláště v případě Betléma průjezdnosti kolem odstavených tzv. vraků. Nebojme 
se oslovit tyto majitele aut, nebojme se připomenout špatné parkování.  

V případě instalování značky zákazu zastavení, nebo stání před pekařstvím jsem již nejednou 
svůj názor zveřejnil. Značkou nelze omezovat ani druhou stranu vozovky. Jak by zavážel potřebný 
materiál a nakládal své výrobky truhlář? Celé toto dění v této oblasti denně sleduji. Obzvlášť mám ze 
svého bytu pohled skoro z ptačí perspektivy. Skládání a nakládání zboží nelze omezit. Myslím, že již 
bylo odstraněno dlouhodobé stání. Zastavení osobních aut za účelem nákupu osobně vítám. Zní to 
trochu nevysvětlitelně skoro nemožně. Denně jsem svědkem toho, že zvláště řidiči nákladních aut, 
kamionů, nebo i tzv. rychlojezdci musí usměrnit svoji jízdu. Tato jízda a zpomalení má ohromný vliv 
na přechod chodců, na pohyb dětí ze školy apod. Dobrý vliv se odráží i na přejezdech kanalizačních 
vpustí a vodovodních přípojek. Zpomalit průjezdnost se částečně podařilo i umístěním informačního 
měření nad farou. V některé dny, nebo ve večerních hodinách již u tohoto měřiče dochází častým 
zapínáním k vybíjení baterie. Tato se nabíjí pouze nočním proudem. Umístění dalších informačních 
tabulí bychom rádi uvítali nejenom v Římově, ale i v osadách v Hamru a Branišovicích. Bohužel pro 
nedostatek finančních prostředků, 60-80 tis. Kč/kus, nelze vyhovět tomuto přání. V každém případě 
v ZO usilujeme o umístění informačního měřiče na rovince do Želiv. V této oblasti proběhne ve III. 
čtvrtletí letošního roku kabelizace elektrického vedení. Tímto bude přiveden elektrický proud 
k uvažovanému měřiči. V diskusi na setkání seniorů došlo i na motorkáře a čtyřkolky. Tyto aktivity, 
tento koníček nelze razantně omezovat, nebo zakazovat. Osobně si velmi vážím, že tito řidiči 
respektují nově rozmístěné informační tabule, kde je zakázaný vjezd do Chráněné krajinné zóny 
Římovsko.  

Děkuji za rozhovor         M. Bártů 
 
 
Ř Í M O V S K É   P O D K O V Y 

Jsem jistě jedním z nejstarších žijících českobudějovických cukrářů a patřím již do minulého 
století. V letech 1914 – 16 jsem se učil řemeslu cukrářskému a perníkářskému v Jindřichově Hradci 
u pana A. Hanuse, který byl mistrem téhož řemesla a členem společenstva cukrářů, perníkářů, 
oplatkářů, voskařů a mydlářů. Tenkrát se ještě dle starých cechovních regulí přísně rozlišovalo 
cukrářství od perníkářství a můj pan mistr se často chlubil, že těm perníkářům může ty dorty 
a cukroví, které se opovažovali vyrábět, zakázat. 

Když večer po práci a po večeři jsem panu mistrovi přinesl od „Zlaté husy“ pivo, rozdýmal 
gipsovku s dlouhým molštukem. Já umýval dílenské nádobí a on vyprávěl své bohaté zkušenosti 
z vandrů, jak a co se kde vyrábělo. Také často vyprávěl, jak pracoval coby tovaryš u perníkáře Myrtla 
v Č. Budějovicích a mezi jinými příhodami také, jak nablízku vypukl požár a jak z půdy po dřevěných 
schodech tahal sám truhly plné „podkov“, které měli na půdě udělané do foroty. Ty zásoby se dělávaly 
od vánoc, když bylo méně jiné práce. 
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To znamená, že podkovy byly artikl, který se v době prodeje o poutích nestačil vyrábět. Doba 
vzniku podkov sahá jistě daleko do minulého století a jejich symbol mnohem dále. 

Za místo vzniku považuji Římov. Tam bývaly čtyři poutě do roka. Bylo tam v době před první 
světovou válkou celkem asi 25 zastavení u jednotlivých soch a kapliček a přicházelo tam o pouti kolem 
50 procesí i z dalekého okolí. Obcházení kolem všech „štátuí“ trvalo celý den. Snad symbol 12 
spojených obloučků podkovy představuje 12 kapliček. Snad unavený poutník se posilňoval u každé 
kapličky jednou odlomenou podkůvkou, aby mohl šlapat dále? Nebo to představuje 12 apoštolů? 
Nebo tehdy obvyklý tuctový počet? Anebo to znázorňovalo ochoz římovské lorety? Z římovské pouti 
nosily se domů útrapami poutníka požehnané podkovy členům rodiny a všem známým, jako symbol 
požehnání a vzpomínky z poutí. 

Nejvíce se podkovy prodávaly v Římově, v Dobré Vodě, na Starém městě v Č. Budějovicích a ve 
Čtyřech Dvorech. Vyrobilo a prodalo se jich úžasné množství. 

V roce 1924 jsem ohlásil na Okresním úřadě v Českých Budějovicích, že budu provozovati 
živnost cukrářskou a perníkářskou a starostovi společenstva předložil doklady o mé odborné 
způsobilosti a téhož dne jsem zahájil provoz své samostatné živnosti. Své výrobky a způsob prodeje 
jsem přizpůsoboval daným poměrům a tak bez „podkov“ bych nebyl na pouti ani to ostatní prodal. 
Podkovy byly tím hlavním předmětem poutního nákupu a bez nich to vůbec nešlo. 

Dobrým poradcem a téměř jako starším bratrem se mi stal pan Šíma. Vyučil se v nejstarší 
a největší perníkářské živnosti u pana Karla Langa v Č. Budějovicích a tamtéž dále pracoval coby 
tovaryš a později od vdovy Langové živnost odkoupil. Často jsme si sdělovali své zkušenosti a tak jsem 
se dozvěděl i to, jak se dříve od pradávna až do přítomné doby podkovy dělaly a dělají. 

Původně se vyrábělo 12 jednotlivých válečků stočených do rohlíčků, které se skládaly na plech 
do skupin a tvaru podkůvek tak, aby se pospolu spekly. Aby se u poledních nožiček neulámaly, vázal 
se celek ještě spodním válečkem. Později se celé skupiny podkůvek „vypichovaly“ z „lenu“ plechovou 
formou z dobrého perníkového těsta a upečené se „glazírovaly“ bílou cukrovou glazurou a osušovaly 
v peci. 

Plechová forma byla jen na jeden díl proto, že by se tak velký kus perníku těžko dával na plech. 
Tři díly se daly vedle sebe na plech tak, aby se pečením spekly. K vyrobení správné glazury bylo třeba 
zkušenosti. Glazura musela dobře krýt, ale nesměla odprýskat a musela mít „glanc“ a nesměla lepit. 
Potírala se na podkovu dlaní, aby nestékala dospod. Těsto muselo být dobré, chutné, ne vlhnoucí, 
nesmělo se rozpékat ani péci „šper“. 

Velikost a tvar se tradičně dodržoval a cena v období mezi oběma světovými válkami byla 1,50 
Kč. Když pak v době krize, v letech 1930 se vyráběly podkovy menší, měly jen dva díly a stály 1 Kč. 
Dvoudílným podkovám, které tvarem připomínaly Mojžíšovy desky desaterem přikázání, se z nezna-
losti začalo říkat „Desatera“, což bylo nesprávné. Třídílné podkovy se však stále ještě vyráběly, až do 
druhé světové války.  

Karel Čáp bývalý perníkář v Č. Budějovicích, později v Čadci na Slovensku 
Pro Info listy Jan Šimánek, kronikář z Doudleb 

 
PODĚKOVÁNÍ 

Roztomilá pozvánka nás „starší“ 
pozvala v sobotu 10. dubna 2010 na 
„Setkání seniorů“ do sálu hostince „Pod 
Ořechem“. Zde se uskutečnilo setkání 
seniorů za doprovodu hudby a zpěvu pana 
Ludvíka Petra a paní Petry Petrovské. 
Moc se líbilo promítání historických filmů 
o Římově, hlavně ve filmu „Kdepak u nás“ 
se mnozí z nás poznali. Milé bylo 
vystoupení dětí z MŠ a ZŠ pod vedením 
jejich učitelek. Děkujeme zastupitelům 
OÚ za uskutečnění této akce, která se již 
stala tradicí i za občerstvení, které se zde 
podávalo.  

Za partu velmi spokojených 
seniorů děkuje L. Krištofová. 
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PŘEČTENO  Z KRONIK  OBCE  ŘÍMOV 
ROK  1975 

Opravuje se zeď 
 Stála zde již celá léta otlučená a neopravená a konečně dochází na její opravu a vy se ptáte 
koho čeho, nu přece kostelní zdi, řekl bych dnes MNV. Zeď vede kolem silníce a byla letos velmi 
pěkně opravena. 
 Zednický mistr Jan Hanzlík se svým pomocníkem Frant. Candrou uplatnili své zednické 
umění, takže zeď dnes svítí  bělostí. Kolem zdi prý půjde chodník, budeme se na něj těšit. Opravu zdi 
a výlohy s tím spojené hradil MNV. 
 
Boj o záchranu lípy 
 Ve smyslu ochrany stromů a zeleně, kterou vydala Česká NR atd. svádím boj jako kronikář 
o záchranu naší staré, památné lípy asi šest set let staré, která stojí na prostranství před kostelem, tj. 
dnes na pozemku MNV. Tato památná lípa volá po pomoci a potřebuje okamžité záchrany a to 
odborné. Strom začíná povážlivě usychat. Tato naše lípa je chráněna státní péčí „strom chráněn 
státem“, jak hlásá na něm upevněný štítek. Jako na nejbližší instanci obrátil jsem se písemně 
o záchranu této lípy na „Komisi pro zvelebování při MNV“, která by měla mít ve své kompetenci 
zájem o její záchranu, leč nepořídil jsem. Komise, příp. její někteří členové jsou toho názoru, avšak 
mylného, že o stav má pečovati, když stojí před kostelem farní úřad, zapomínající na výbor NR, který 
přesně určuje, že tato kompetentnost je MNV a pak „Krajské památkové péče“. Obrátil jsem se proto 
na Památkovou péči, lépe řečeno na Krajskou památkovou péči v Českých Budějovicích opět dopise, 
aby mi bylo sděleno na koho se již obrátiti, aby strom byl zachráněn, ovšem zase ticho, neodpovídají, 
tedy se obracím na výbor Lidové kontroly při krajském národním výboru v Českých Budějovicích, 
který jediný snad mi dá radu a pohne s kompetentními činiteli jak lípu zachránit. 
 Dne 25. října letošního roku byla opět přeměřena stará, asi šest set let stará lípa, která stojí na 
prostranství před kostelem. Tato lípa má ve svém objemu 7,23 cm. 
 V roce 1963  10.8. měřil lípu rodák z Chodče Tomáš Holý a naměřil lípě v objemu 6,20, je tudíž 
vidět, že lípa má v sobě dosti života a žije. Chceme věřit, že se lípa dočká již brzy opravy, je třeba 
ořezati odumřelé kmeny, pak  lípu stáhnouti v horních větvích obručemi, aby nedošlo k jejich 
rozlomení a k jiným úpravám , jen čekáme, až odbor kultury ONV nám poukáže příslušnou částku na 
její opravu. 
 
Pokrývání ambit 
 V měsíci srpnu letošního roku dochází k tomu, že se celé ambity zdejšího kostela nově 
překrývají. Správce kostela farář Karel Šmákal zakoupil ještě v zimních měsících dostatečné množství 
střešních tašek, tyto sem z Týna nad Vltavou dopravil a uskladnil na prostranství před kostelem. Bylo 
jich zakoupeno celkem 40 000 kusů. Část tašek, které byly uloženy podél kostelní zdi vedoucích 
k silnici neznámý poberta pomohl je uklidit, odcizil přesně 1 000 tašek, aniž by byl někdo něco 
zpozoroval. 
 Pokrývání ambit prováděli jednak odborníci, pokrývači, bratři Šrámkové z Velešína a jejich 
pomocníci a také velmi pomáhali dobrovolní brigádníci z řad zdejšího občanstva. Práce to byla velká 
a namáhavá, ale dala se při troše dobré vůle včas zvládnout. Na jaře příštího roku bude se v pokrývání 
dále pokračovati a to se bude překrývati Loreta, která už nutně potřebuje přestřešit. Tím je opět na 
hezkých pár let postaráno o údržbu střechy kostela.  
 
Dělání vodovodu 
 Konečně přece po letech dlouhého čekání dostane naše obec vodovod, který zde mohl být od 
roku 1942. Tehdy starosta a radní prohlásili, že mají vody dost, každý měl vlastní studnu, tak na co 
prý dělat pro „zámek“ vodovod. Domnívali se bláhově, že vodovod bude sloužit toliko pro číslo 1 
„zámek“ a pro lidi ne. Je o tom obšírně napsáno v II. díle kroniky „Hříchy našich starostů“. A nyní 
přece uskutečňuje se dávný sen míti v naší obci vodovod. Teprve v průběhu přípravy stavby Vodního 
díla v Římově naskytla se možnost uplatnit požadavek na vodovod pro Římov v rámci investiční akce 
stavby Vodního díla. Do tohoto projektu se však dostal jen požadavek na vybudování hlavního vedení, 
které budovatele přehrady přivedou z vodojemu v obci Netřebice, kde jest vodovod pro okresní město 
Český Krumlov, přes Velešin do Římova. 
 Tím byl zpracován projekt velkého významu pro naší obec. Byl vybudován vodojem v Horní 
Vesci již v rozsahu, aby vyhovoval pro trvalé zásobování celé obce. Vodojem byl v rámci Vodního díla 
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ukončen v roce 1974. Z tohoto vodojemu je vedeno potrubí v průměru 15 cm, až do Horního Římova 
ke kapličce, kde bylo vybudováno rozdvojení, jednak pro stavbu, jednak pro přípojku do obce cestou 
směrem k objektům JZD. 
 Jednáním s odborem Vodního hospodářství v Č. Krumlově byla přislíbena voda pro obec až po 
té, kdy bude provedeno zesílení přípojky do obce Velešin. Toto byla provedena na jaře v roce l975 a 
tak vznikla i pro naší obec situace, kdy bylo možno započít s budováním, vodovodu i pro naší obec. 
 Vzhledem k tomu, že v projektu Vodního díla je i potrubí, které jde v profilu hlavní silnice až 
do části obce v Betlémě a dál až k předpokládané čističce odpadních vod. Bylo navázáno jednání 
z Vodními stavbami Sezimovo Ústí, zda by nepřevzali i úkol vybudování rozvodné sítě pro obec, 
kterou má zajistiti MNV v Římově v akci „Z“. Kladným jednáním se s. Bínou a s. Rambousem, jakož i 
na základě příslibu ředitele Vodních staveb s. Kratochvílem, byl dán MNV příslib převzetí úkolu za 
předpokladu, že budou získány finanční prostředky. V jarních měsících 1975 naskytla se možnost pro 
Vodní stavby získat litinové potrubí o průměru 8 a 10 cm a tak bylo urychleno i jednání na finančním 
odboru ONV a získán příslib finančních prostředků. Celková hodnota vodovodního řadu, který má 
zajistit MNV v akci „Z“ je 680 tis. Kč.  
 Tak bylo dne 15. 7. 1975 předáno staveniště a Vodní stavby započaly s výkopem. 
V roce 1976 se pokračovalo s výstavbou vodovodu a občané si museli zřizovat přípojky na vlastní 
náklady. 
 
 
SPOLEČENSKÉ  AKCE 
30. 4.   Stavění májek v obci i osadách 

30. 4.   Zahájení kulturní sezóny 2010 v „I“ centru a Galerii obce 

  v 18,00 hod. vernisáž výstavy „Jihočeská krajina“ foto Ing. Jana Jiráčka   

5. 5.    Položení kytice k pomníku padlých v 10,00 hod. 

6.-7. 5.  Výstavka prací dětí MŠ a ZŠ v budově školy 

              6. 5. od 13:00 do 17:00; 7. 5. od 8:00 do 13:00 

  7. 5.   Oslava svátku matek v Dolní Stropnici 

13. 5.    Vystoupení dětí v MŠ k svátku matek v 15:30 

  9. 5.   Jarní pouť v Římově   

  9. 5.   Křest knihy Ing. Jana Jiráčka „Jižní Čechy – přírodní oblasti“ 

  Galerie obce ve 12:30 

  3. 6.   Zábavné odpoledne u příležitosti Dne dětí v 16:00 hod. hřiště TJ   

  4. 7.   Koncert v ambitu kostela Sv. Ducha „Ženský pěvecký sbor z Č. B.“ 

 

VÝSTAVY – GALERIE OBCE – „I“ CENTRUM  
(vernisáže v 18:00) 

30. 4. – 20. 5. Jan Jiráček, „Jihočeská krajina“, fotografie  

21. 5. – 10. 6.  Josef Balek, obrazy z říše fantazie 

11. 6. – 1. 7.  Pavel Balek, fotografie 

2. 7. – 22. 7.   František Ringo Čech, grafika 

23. 7. - 12. 8.  Lada Stará, oleje – abstrakce  

13. 8. – 2. 9.  Milan Brodský st., olejomalba 

   Milan brodský ml., fotografie  

Otevírací doba:  
 květen a pol. června Pá – Ne, všední dny na požádání u OÚ 
 II.pol. června – srpen každý den  

(387 987 105,  info.rimov@email.cz) 
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MUZEUM  ROUBENKA, stálá výstava „Římovské mašinky“,  
otevřeno Pá-Ne 
Případné informace a hromadné objednávky pan Gerhard HÖCHTL  
Tel.: 723 367 315 (nutná znalost NJ) 

 
BOHOSLUŽBY 

Římovská Jarní pouť ke cti Nalezení svatého kříže 

8. 5. Mše svatá v předvečer pouti  18:00 

9. 5. Mše svaté     7:15, 9:00 

 Slavná mše svatá    11:00 
slouží P. Josef Pojezdný O.Praem. Opat Strahovský 

 Svátostné požehnání a zakončení pouti ve 14:30. 

 
Termíny dalších poutí:  

Letní pouť  04. července „Navštívení Panny Marie“ 

Podzimní pouť 19. září „Povýšení  sv. Kříže“ 

 
VOLBY 

do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 
Volební okrsek Římov, zasedací sál OÚ 

Pátek   28. 5. 2010 14:00 – 22:00 

Sobota 29. 5. 2010  8:00 – 14:00 

 
SPORT 

KOPANÁ – výsledky jaro 

Okresní přebor starší žáci 
 Římov – Hrdějovice   2 : 1  Bláha 2 
 Temelín – Římov   3 : 5  Rob 4, Bláha 1 
 Římov – Borek   1 : 7  Marchal  
 Dříteň – Římov   7 : 0 

 

Okresní přebor dorost 
 Mladé – Římov   4 : 2  Kříha, Chyňava 
 Římov – Pištín   2 : 0  Chyňava 2 
 Včelná – Římov   7 : 1  Žáček  
 Římov – SK Ševětín   3 : 0  Nedorost 2, Froněk 

 

Okresní přebor muži 
 Římov – Nemanice   2 : 2  Kučera, Bartizal 
 Sedlec – Římov   3 : 1  Maršík 
 Římov – Roudné „B“   2 : 1  Kápl, Bartizal 
 H. Stropnice – Římov   2 : 1  Kápl  
 Římov – Mokré   0 : 0 

Tréninky: 
  Starší žáci  čtvrtky   17:30 
  Dorost   středy, pátky  17:30 
  Muži   úterý, čtvrtky  18:00 
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TURISTIKA  (zájezdy) 
  8. 5.  „Knížecí stolec“ (Vojenský újezd Boletice) 

26. 6.   pod jižní stěnu „Dachstein Gruppe“ 

18.-22. 8. „Jizerské hory“ (ubytování Hejnice, Pension Dvůr) 

25.-26. 9. „Vysoké Taury“ (Alpin centrum Rudolfshütte 2 315 m) 

 

***************************************** 

! JARNÍ VÝPRODEJ EKOBRIKET ! 
Využijte Akční nabídky – DŘEVĚNÉ EKOBRIKETY od 400,‐/metrák 

Nabízíme Vám: 
•          ekobrikety (různé druhy) 
•          pelety 
•          štípané palivové dřevo 
•          třísky a podpalovače 

Dle počtu odebraných palet – možnost dopravy ZDARMA! 
Od června nová prodejna v Č. B. na Dlouhé louce vedle Kauflandu. 

Ekopalivo Bohemia s.r.o., Briketárna Větřní u Č. Krumlova 
www.ekopalivo.cz                                      +420 380 733 733 

 
***************************************** 

Geodetická  kancelář  OK 
Ing. Pavel Koclíř 

ÚŘEDNĚ OPRÁVNĚNÝ ZEMĚMĚŘICKÝ INŽENÝR 
Kompletní geodetické práce 

 
 geometrické plány 
 vytyčování hranic 
 mapové podklady 
 zaměření sítí 
 zaměření skutečného provedení 
 vytyčení polohy staveb  a  další 
 poradenská činnost 
 zajištění právního servisu ( odhad, smlouva, vše od zaměření až po vklad na katastr ) 

 
Odborně, kvalitně, odpovědně, komplexně. 
Záruka – více než 20 let praxe v oboru. 

 
Kontakt :  Geodetická kancelář OK 

Kaplická 125 
382 32  Velešín 
IČ 46623086 

Tel. 736642269 
E‐mail : gkok@seznam.cz 
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